
Zápis ze schůze staršovstva 8.9.2022 

Přítomni: Josef Bartošek, Jiří Fojtů, Petr Wagner, Pavlína Hradečná, Šárka Grauová, 
Vladislav Podroužek, Aleš Bubla, Pavel Goby, Vlasta Matoušková, Míša Šmakalová 

1. Úvodní modlitba: JB. 
Dle návrhu faráře bude od příští schůze úvodní modlitba svěřena vždy 
jednomu ze členů staršovstva. Příště na řadě MŠ. Farář sboru poskytne na 
úvod krátkou duchovní úvahu. 

2. Komunikace: 
Vznikla potřeba zlepšení komunikace staršovstva směrem ke sboru. 
Návrh ŠG instalovat za tímto účelem novou nástěnku na zdi u kuchyňky. 
Nástěnku věnuje PW a bude určena pro informování sboru o 
nadcházejících akcích, bude zde vyvěšován rozpis kázání, zápisy ze 
schůzí staršovstva a další zprávy. 

3. Vize sboru: 
Je třeba zahájit společnou práci na jednotné vizi sboru. JF proto osloví 
Petra Štulce, který zprostředkuje externího facilitátora. Ten by měl 
napomoci efektivní komunikaci při schůzkách, které budou svolávány na 
podzim/zimu/jaro 2022-23.  

Budou se nově pořádat sborové neděle, kde vznikne prostor k diskusím na 
společná témata. První sborová neděle proběhne po bohoslužbách 18.9. 
Do konce roku je rovněž nutno zaslat odpověď na 3 otázky seniorátnímu 
výboru: 
- S jak velkým farářským úvazkem počítáte? (do roku 2030) 

- Jaká je finanční situace, a jaký odhadujete vývoj sborového - hospodaření? 

- Pokud se dostanete do finanční nouze, jaké máte varianty? 

Tato témata by se mj. měla stát předmětem diskusí na nadcházející sborové 
neděli. 

4. Slib staršovstva byl zatím odložen. 
5. Šárka Přibylová rezignovala na svou funkci ve staršovstvu, nahradila ji Pavlína 

Hradečná. 
6. Elektřina: 

Náš stávající dodavatel elektřiny zkrachoval, nasmlouvané podmínky 
záloh energii platí do konce roku 2022. Hledáme možnost společně 
účtovaného připojení v rámci ÚCK s přihlédnutím k nárůstu cen energií 
a zvýšení nákladů, kterému budeme čelit. Otázky energií se ujímá VP.  



Staršovstvo dále jednalo o možnostech úspor energie. Jednou z hlavních 
položek je přitom vytápění kostela v zimních měsících. 

7. Akce ve sboru na podzim/zimu: 
- 9.-10.9. - bourání plata v Čími 
- 18.9. - sborová neděle (po bohoslužbě) 
- 23.-25.9. - táborová víkendovka v Čerčanech spojená s potáborovým 
setkáním a výstupem na Krásnou horu 
- 25.9. - bohoslužba na Krásné hoře 
- 30.9. od 20h - „modliny“ (otevřené modlitební setkání, každý poslední 
pátek v měsíci) 
- 8.10. od 8h - podzimní sborová brigáda 
- od října - Biblické hodiny pod vedením JB (1x týdně, prezenčně; 
stávající vedoucí Biblických hodin ŠG přechází na roční jáhenskou praxi) 
- filmový klub ve sborovce (JB, 1x měsíčně, informace dorazí emailem) 

- bazárek/swap (navrhovaný termín 28.10., organizace Vláďa Vlasák, 
podpora MŠ) 
- Vánoční hra (PW zpracuje námět, secvičí děti z našeho sboru ve 
spolupráci s Archou, organizačně podpoří MŠ) 

8. Úprava mezi farní zdí a komunikací bude projednána s p. starostou Bartíkem. 
Pozveme ho na příští schůzi. 

9. Pastorační informace: 
Pokračuje spolupráce JB s čerčanským hospicem – každou středu 
dochází do v CDS; 16.9. od 14h zde bude slavnostně otevřeno 
Komunitní centrum. 
V Arše se i v tomto školním roce vyučuje předmět Biblická pátrání, jako 
učitelé se střídají JB a PW.  

10. Kazatelé na další období jsou vyvěšeni na webových stránkách, zajistil JB. 
11. 28.5.2023 proběhne oslava 240 let sboru. Organizační podpora René Hudec + 

PG. 
12. Granty a stavební akce: 

Proběhla oprava zídky, bude se štukovat v kostele, větší stavební úpravy 
spojené s pobytem uprchlíků z Ukrajiny jsou v jednání. VP otevřel 
jednání ohledně možnosti instalace fotovoltaických panelů a šance na 
dotace z, které za tímto účelem bude rozdělovat ÚCK. 

13. Uprchlíci na faře: 
Situace ukrajinských uprchlíků se komplikuje. První dvě rodiny UK dostávaly 
pravidelné dávky od státu, od 7. měsíce pobytu ale dávky končí (nárok bude 
mít jen ten, kdo nedosáhne na životní minimum, což se neslučuje s reálnými 



náklady na život). Příspěvek na ubytování ve výši 260Kč/os, který dosud přinesl 
našemu sboru přes 400 000 Kč, se bude vyplácet jen do konce prosince. 
Zatím nebylo nutné doplácet na náklady z našich zdrojů, do budoucna se ale 
bude muset vzhledem k výše zmíněným změnám situace vyřešit. 
Koordinátorka ŠG uvítá jakoukoliv pomoc ze strany sboru. 
Dále je žádoucí, aby staršovsvo mělo podrobný přehled o příjmech a výdajích 
spojených s pobytem uprchlíků. Rádi bychom získávali pravidelné výpisy z 
účetnictví. Na příští schůzi pozveme Míšu Bartoškovou, která má účetnictví na 
starosti. 

14. ŠG končí ve funkci pastorační pracovnice a přechází na jáhenskou praxi. 
15. Příští schůze staršovstva: 6.10.2022, 19h. 
16. Zakončení modlitbou páně. 


